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Vragen ex art 46 RvO-GL-DS-CU-Opvang uitgeprocedeerde asielzoekers 

1- Notagegevens   

Notanummer 2020-001839 

Datum 22-10-2020 

Programma:   

Portefeuillehouder Weth. Verhaar 

  
 

 

2- Bestuursorgaan   

[X]B & W 10-11-2020 

[ ]Raad -- 

[ ]Burgemeester -- 

College van B & W   

- Burgemeester - Weth. Grijsen 

- Weth. De Geest - Weth. Verhaar 

- Weth. Walder - Weth. Rorink 
 

Besluitenlijst d.d.   d.d.   d.d. 

 [ ]Akkoordstukken -- [X]Openbaar 10-11-2020 [ ]Besloten -- 
 

  

Routing d.d. 

programmamanager 04-11-2020 

wethouder 04-11-2020 

wethouder 04-11-2020 
 

  par. 

[ ]adj.secr. -- 

[X]gem.secr. 04-11-2020 

BIS Openbaar 

Status Definitief2020-11-11 

  

Bijlagen 

vragen fracties + antwoordbrief 

  
B & W d.d.: 10-11-2020 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fracties GroenLinks, Deventer Sociaal en 
Christen Unie vast te stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[X] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 

  



 
ADVIESRADEN: 

Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief van 19 oktober 2020 hebben Halla Baher, Rob Thijssen & Anne van der Meer (GL), Kitty Schmidt (DS) 
en Henrike Nijman & Janneke Lindenholz (CU) uw college een aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld 
over de opvang van uitgeprocedeerde asielzoekers. 

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 
  

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



 
 
 
 
 
 
College van B&W Deventer 
Postbus 5000 
7400 GC Deventer 
 
 
Betreft: Schriftelijke vragen (artikel 46 RvO) Opvang uitgeprocedeerde asielzoekers 
 
 

Deventer, 19 oktober 2020 
 
 
Geacht college, 
 

 
GroenLinks, Deventer Sociaal en ChristenUnie willen dat Deventer een gastvrije stad is en blijft, ook 
voor uitgeprocedeerde asielzoekers en mensen zonder documenten. Wij zijn van mening dat de 
gemeente een verantwoordelijkheid en zorgplicht heeft jegens alle mensen binnen het eigen 
grondgebied om te zorgen voor voldoende opvangvoorzieningen en te voorkomen dat mensen op 
straat moeten zwerven. De opvang van uitgeprocedeerde asielzoekers mag niet ten koste gaan van 
de opvang van dak- en thuislozen, en andersom. Ieder mens verdient een veilige plek en eerbiediging 
van de internationale mensenrechten. Helemaal in deze tijd, met de winter voor de deur en een 
coronacrisis die nog volop gaande is.  
 
Afgelopen week verscheen in een persbericht (13 oktober 2020) van de gemeente Deventer dat vijf 
wethouders zorg in de regio, de staatssecretaris van Justitie en Veiligheid hebben gevraagd om met 
een oplossing te komen voor opvang van uitgeprocedeerde asielzoekers.  
Het vergt lef, liefde en morele moed om te doen wat nodig is. Dit betekent, zelf met de regio zoeken 
naar (nood)oplossingen zolang er geen alternatief is vanuit het Rijk. 
 
Naar aanleiding van het bovenstaande hebben de fracties van GroenLinks, Deventer Sociaal en 
ChristenUnie de volgende vragen: 
 

1. Onderschrijft dit college het uitgangspunt: ‘niemand hoeft hier onder een brug te slapen’? 
 

2. In september 2019 is de raad geïnformeerd (RM 2019-001463) dat de Bed, Bad en 
Broodvoorziening is verlengd met drie jaar tot en met 31 augustus 2022. Hoeveel mensen 
komen momenteel in aanmerking voor deze Bed, Bad en Broodvoorziening? En hoeveel 
mensen maken er gebruik van? 
 

3. Voldoet het aantal beschikbare plaatsen aan de vraag voor deze Bed, Bad en 
Broodvoorziening? 
 

4. Hoeveel uitgeprocedeerde asielzoekers hebben daarnaast afgelopen jaar gebruik gemaakt 
van de gezamenlijke nachtopvang? 
 

5. In het persbericht wordt gezegd dat er steeds meer uitgeprocedeerde asielzoekers gebruik 
maken van de nachtopvang. Kan het college deze toename duiden? 
 

https://www.deventer.nl/nieuwsberichten/deventer-nieuws/2020/10/13/gemeenten-vragen-staatssecretaris-oplossing-opvang-uitgeprocedeerde-asielzoekers
https://deventer.raadsinformatie.nl/document/7931373/2#search=%22Bed%20bad%20brood%22


 
 
 

 
 

 
6. Uitgeprocedeerde asielzoekers die aankloppen bij de nachtopvang krijgen nu nog voor 

veertien dagen onderdak. Wat gebeurt er na de veertien dagen onderdak? Waar kunnen de 
uitgeprocedeerde asielzoekers heen na deze veertien dagen? 
 

7. Voldoet het aantal beschikbare plaatsen aan de vraag voor de nachtopvang voor de reguliere 
doelgroep dak- en thuislozen? 
 

8. Wordt bij alle opvanglocaties het uitgangspunt van ten minste 1,5 meter onderlinge afstand 
gerealiseerd? 
 

9. Wat hebben de wethouders zorg in de regio concreet gevraagd van de staatssecretaris van 
Justitie en Veiligheid? 
 

10. De vijf gemeenten zijn nu in afwachting van een reactie op de brief aan de staatssecretaris. 
Mogelijk ontstaat voordat een reactie vanuit Den Haag is gekomen de situatie dat de 
maatschappelijke opvang Polstraat geen plaats meer kan bieden. Wat hebben we als 
gemeente voor concreet alternatief als deze situatie zich voordoet? Is hierover nagedacht en 
zo ja waar denkt het college aan? 
 
 

Met vriendelijke groet, 
 
Halla Baher, Rob Thijssen & Anne van der Meer - GroenLinks Deventer 
 
Kitty Schmidt - Deventer Sociaal 
 
Henrike Nijman & Janneke Lindenholz - ChristenUnie 
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7400 GC Deventer 
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Aan de fracties van GroenLinks, Deventer Sociaal en Christen Unie 
t.a.v.  
mw. H. Baher, dhr. R. Thijssen, mw. A. van der Meer 
mw. K. Schmidt-Versteeg  
mw. H.G. Nijman-Visscher, mw. J. Lindenholz 
Interne Post 
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2020-001839  10 november 2020 
kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.C. Eggel Schriftelijke vragen ex art 46 RvO  
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte dames Baher, Van der Meer, Schmidt, Nijman, Lindenholz en heer Thijssen, 
 
In uw brief van 19 oktober jl. hebt u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de opvang van 
uitgeprocedeerde asielzoekers. Ons antwoord is als volgt. 
 
Voordat wij uw vragen beantwoorden, wil het college u het volgende ter verduidelijking meegeven. 
  
Formeel gezien hebben uitgeprocedeerde asielzoekers geen recht op opvang, omdat in de Wmo 2015 staat 
dat alleen ingezetenen recht op opvang hebben. Een uitgeprocedeerde asielzoeker is voor de wet gezien 
geen inwoner van Nederland. Er zijn verschillende redenen waarom iemand uitgeprocedeerd kan zijn, 
bijvoorbeeld omdat diegene uit een veilig herkomstland komt, het recht op verblijf is ingetrokken, de 
vergunning verlopen is of omdat diegene stateloos is. Zodra je uitgeprocedeerd bent, heb je geen recht meer 
op sociale voorzieningen zoals een verblijf in de nachtopvang. De staatssecretaris van Justitie en Veiligheid is 
verantwoordelijk voor deze groep.  
 
Gemeenten kunnen ervoor kiezen om een vorm van opvang te creëren voor uitgeprocedeerde asielzoekers. 
Deventer heeft sinds een aantal jaren uit humanitair oogpunt een Bed Bad Brood voorziening (BBB). Hiertoe 
zijn toelatingscriteria opgesteld, waardoor we ons richten op de volgende groepen: mensen die tussen wal en 
schip vallen, nog in procedure zitten en geen recht meer op opvang hebben dan wel de mensen die al jaren in 
Deventer verblijven en onmogelijk terug kunnen naar hun eigen land. Het gaat dus niet om 
ongedocumenteerden die niet mee willen werken aan terugkeer. Deze uitgeprocedeerde asielzoekers worden 
vanuit humanitair oogpunt wel eens toegelaten tot de nachtopvang als er plek is.  
 
Vanuit het rijk is het pilotprogramma Landelijke Vreemdelingen Voorziening (LVV) opgezet om 
uitgeprocedeerde asielzoekers perspectief te bieden. Hieraan doen de gemeenten Rotterdam, Eindhoven, 
Utrecht, Groningen, Amsterdam aan mee. In dat kader bekijkt Deventer, samen met Enschede en Zwolle of er 
in de toekomst een LVV in Overijssel kan komen. In de pilot fase nemen de 5 LVV’s alleen uitgeprocedeerde 
asielzoekers op uit hun eigen gemeente. 
 
Vraag 1:  

Onderschrijft dit college het uitgangspunt: ‘niemand hoeft hier onder een brug te slapen’?  
 
 
 



Antwoord 
Het college onderschrijft het uitgangspunt dat niemand onder een brug hoeft te slapen. Het college handelt al 
geruime tijd naar dit principe en zal dat ook blijven doen. Wettelijk gezien geldt dit alleen voor ingezetenen 
van Nederland. Voor diegenen die tussen wal en schip dreigen te vallen heeft Deventer een BBB voorziening 
zoals hierboven toegelicht.  
 
Vraag 2 
In september 2019 is de raad geïnformeerd (RM 2019-001463) dat de Bed, Bad en Broodvoorziening is 
verlengd met drie jaar tot en met 31 augustus 2022. Hoeveel mensen komen momenteel in aanmerking voor 
deze Bed, Bad en Broodvoorziening? En hoeveel mensen maken er gebruik van?  
 
Antwoord 
Er is plek voor 10 mensen in de BBB. Op dit moment maken er 8 heren gebruik van BBB. Er is een 
toelatingscommissie bestaande uit een lid van Vluchtelingenwerk (juridisch), Meester Geertshuis (beoordeling 
of diegene in de groep past) en de gemeente (neemt contact op met de Dienst Terugkeer en Vertrek om te 
checken of er geen contra-indicaties zijn). Mocht er twijfel zijn, dan heeft de gemeente de definitieve stem. 
 
Vraag 3 
Voldoet het aantal beschikbare plaatsen aan de vraag voor deze Bed, Bad en Broodvoorziening?  
 
Antwoord 
Op dit moment is er niet meer vraag dan aanbod en voldoet het aantal beschikbare plaatsen.  
 
Vraag 4  
Hoeveel uitgeprocedeerde asielzoekers hebben daarnaast afgelopen jaar gebruik gemaakt van de 
gezamenlijke nachtopvang?  
 
Antwoord 
In 2019 werd voor een langere periode door uitgeprocedeerde asielzoekers gebruik gemaakt van de 
nachtopvang. Er zaten op dat moment veel asielzoekers in het AZC van Schalkhaar (en in de rest van het 
land) die niet in aanmerking komen voor een verblijfsvergunning en niet willen meewerken aan terugkeer. Een 
deel van deze groep deed een beroep op de nachtopvang. Daarom heeft het college en de samenwerkende 
gemeenten er uiteindelijk voor gekozen om de 14 dagen norm in te gaan stellen en een brief aan de 
staatssecretaris te sturen. Het college had de brief in het voorjaar willen versturen maar dat werd toen door de 
uitbraak van corona niet passend geacht.  
 
In 2020 is het aantal afgenomen tot drie en op dit moment zitten er geen cliënten die uitgeprocedeerd zijn in 
de nachtopvang. Dit heeft meerdere oorzaken. Op het moment dat iemand geschorst wordt bij een AZC moet 
diegene nu een plek krijgen bij een ander AZC en komt zo niet meer bij de nachtopvang terecht. Verder zitten 
er op dit moment meer kansrijke nationaliteiten in het AZC, waardoor er relatief veel een vergunning krijgen. 
Tenslotte kunnen er door de Coronacrisis weinig mensen terug keren naar hun eigen land, waardoor ze 
langer in de opvang blijven en dus ook niet op straat worden gezet. 
 
Vraag 5 
In het persbericht wordt gezegd dat steeds meer uitgeprocedeerde asielzoekers gebruik maken van de 
nachtopvang. Kan het college deze toename duiden? 
 
Antwoord 
Zie antwoord 4.  
 
Vraag 6  
Uitgeprocedeerde asielzoekers die aankloppen bij de nachtopvang krijgen nu voor veertien dagen onderdak. 
Wat gebeurt er na de veertien dagen onderdak? Waar kunnen de uitgeprocedeerde asielzoekers heen na 
deze veertien dagen? 
 
Antwoord 
Er wordt aan het begin medegedeeld dat ze 14 dagen kunnen blijven en dat er contact zal worden 
opgenomen met de verschillende instanties om te kijken of er nog andere ingangen zijn. Het is per casus 
maatwerk. Als alle opties uitgeput zijn rest terugkeer of doormigratie via de DTenV. Het komt ook voor dat hier 
niet aan wordt meegewerkt en de uitgeprocedeerde asielzoeker zijn geluk elders in het land gaat beproeven. 



 
Vraag 7 
Voldoet het aantal beschikbare plaatsen aan de vraag voor de nachtopvang voor de reguliere doelgroep dak- 
en thuislozen? 
 
Antwoord 
Ja, in de basis zijn er voldoende plekken in onze nachtopvang. Echter als gevolg van Corona zijn er twee 
belangrijke zaken die voor uitdagingen zorgen: 
1. Door de 1,5 meter kan er op piekmomenten niet gemakkelijk een bed bij gelegd worden in de 

Nachtopvang en zijn ook onze buurregio-gemeenten (Apeldoorn en Zwolle) helemaal vol. De flexibiliteit is 
dus weg en dat knelt regelmatig. Dit speelt op landelijk niveau.  

2. Doordat de doorstroom op de huurwoningmarkt stagneert (als gevolg van corona blijken er veel minder 
mensen te verhuizen), kunnen mensen vanuit de Crisisopvang niet meer uitstromen via Bijzondere 
Bemiddeling en is zowel de crisisopvang als de ambulante crisisopvang volledig vol. Daarbij komt (los 
van corona) dat ook particuliere (kamer)verhuurders niet snel kiezen voor verhuur aan mensen uit de 
maatschappelijk opvang. 

 
Vraag 8 
Wordt bij alle opvanglocaties het uitgangspunt van ten minste 1,5 meter onderlinge afstand gerealiseerd? 
 
Antwoord 
Ja, alle voorzieningen zijn zo ingericht dat er rekening gehouden wordt met 1,5 meter afstand. 
 
Vraag 9 
Wat hebben de wethouders zorg in de regio concreet gevraagd van de staatssecretaris Justitie en Veiligheid? 
 
Antwoord 
De letterlijke tekst uit de brief: 
Wij vragen u een oplossing te zoeken voor de vele uitgeprocedeerde asielzoekers die niet (vrijwillig) terug 
kunnen/willen naar hun eigen land en die tussen wal en schip dreigen te raken. 
 
Vraag 10 
De vijf gemeenten zijn nu in afwachting van een reactie op de brief van de staatssecretaris. Mogelijk ontstaat 
voordat een reactie vanuit Den Haag is gekomen de situatie dat de maatschappelijke opvang Polstraat geen 
plaats meer kan bieden. Wat hebben we als gemeente voor concreet alternatief als deze situatie zich 
voordoet? Is hierover nagedacht en zo ja waar denkt het college aan? 
 
Antwoord 
De maatschappelijke opvang is vanuit de wet gezien geen plek waar ongedocumenteerden moeten worden 
opgevangen, desondanks hebben wij besloten om ze 14 nachten onderdak te bieden. De rijksoverheid heeft 
onlangs het verzoek gedaan om in de koude maanden die komen om geen uitgeprocedeerde buiten te laten 
staan. We zullen ongedocumenteerden die nog een reële kans hebben proberen te helpen vanuit de BBB. 
Mensen die willen meewerken aan terugkeer dan wel doormigratie kunnen via de Dienst terugkeer en vertrek 
een plek krijgen in Ter Apel. Er zullen ook mensen blijven die zich bewust terugtrekken in de illegaliteit, 
hiervoor is geen vangnet.  
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
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